



L A N Z H O U X U E K A N

2022 11

甘肃省优秀期刊  
CSSCI 扩展版来源期刊  
RCCSE 中国核心学术期刊(A)  
中国人文社会科学期刊 A 刊扩展期刊

# 蘭州學刊

1980年创刊 月刊

2022年第11期

---

## 马克思主义汉译概念史

戴俊潭 潘沁

论《共产党宣言》革命概念传播与中国化 5

李永杰

唯物辩证法“本质”概念在汉语语境中的生成与运用 14

靳书君 王凤

马克思主义中国化概念史探析(1919—1949) 22

## 经济

程雪军 范云朋

金融科技深度介入消费金融产业的发展挑战与克服进路 34

任会明 叶明确 余运江 李仙德

金融网络对创新产出的影响研究 50

## 管理学

康雯嘉

社会动员视域下网格“三长制”及其平战结合 66

---

句 华 郭凤林

主观路径下的协管员组织合法性水平及其来源

——兼论对协管员改革方向的思考

82

法 学

陈 兵 赵 青

共享经济下灵活就业人员劳动权益保障机制研究

102

郝冠揆

论轻罪化的三大认识转变

113

“三农”问题研究

薛信阳 韩一军 高 颖

农机社会化服务可以促进农业种植结构“趋粮化”吗?

127

张 雷 盛天翔

小微企业数字化转型与融资约束:理论机制与经验事实

142

---

# MAIN CONTENTS

*Cheng Xuejun Fan Yunpeng*

## **The Development Challenges and Overcoming Approaches of the Deep**

**Involvement of Financial Technology in the Consumer Finance Industry** 34

*Ren Huiming Ye Mingque Yu Yunjiang Li Xiande*

**Research on the Impact of Financial Network on Innovation Output** 50

*Kang Wenjia*

## **Grid “Three-leaders System” and Its Combination of Peacetime**

**and Wartime from the Perspective of Social Mobilization** 66

*Ju Hua Guo Fenglin*

## **The Level and Sources of Administrative Assistants’ Organizational Legitimacy**

**in Subjective Perspective**

——*And A Consideration to the Reform* 82

*Chen Bing Zhao Qing*

## **Research on the Protection of Labor Rights and Interests of Employees**

**on the Sharing Economy Comprehensive Service Platform** 102

*Xue Xinyang Han Yijun Gao Ying*

## **Can the Socialized Service of Agricultural Machinery Promote the**

**“Tendency to Plant Grains” of Agricultural Planting Structure?** 127

*Zhang Lei Sheng Tianxiang*

## **Digital Transformation of Small and Micro Enterprises to Alleviate**

**Financing Constraints : Theoretical Mechanism and Empirical Facts** 142